
 
Talousarvio 2023 ja taloussuunnitelma 2023-2025 
 
Kunnanhallitus 01.11.2022 § 264  
  
   
 
 Kuntalain 110 §:n mukaan valtuuston on vuoden loppuun mennessä 

hyväksyttävä kunnalle seuraavaksi kalenterivuodeksi talousarvio. 
Hyväksymisen yhteydessä valtuuston on hyväksyttävä myös 
taloussuunnitelma kolmeksi tai useammaksi vuodeksi (suunnitelmakausi). 
Talousarviovuosi on taloussuunnitelman ensimmäinen vuosi. Talousarvion 
sitovuustason mukaisesti on valtuusto hyväksyy toimielintasoiset toiminnan 
ja talouden tavoitteet ja niiden edellyttämät määrärahat ja tuloarviot. 
Lisäksi valtuusto hyväksyy konserniyhtiöille strategiset kehittämistavoitteet. 
Talousarviossa kuvatun kokonaistalouden ja toiminnan ohjaus jalkautuu 
eteenpäin toimielinten palvelusuunnitelmapäätöksillä. 

 
  Vuodelle 2023 hyväksytyn talousarvion suunnitteluohjeen tavoitteena on 

turvata kestävä Lempäälän kokonaistalouden pohja ottaen samalla 
huomioon käynnistyvän Pirkanmaan hyvinvointialueen tuomat 
muutosvaikutukset toimintaan ja talouteen. Samalla taloutta ohjataan 
uuden kuntastrategian viitoittamana turvaamaan elinvoimaisen 
kasvukunnan kehittymistä. 

 
 Pirkanmaan hyvinvointialueen käynnistyminen vuoden 2023 alusta lukien 

muuttaa kunnan talousarvion sisältöä oleellisesti. Talousarviosta poistuu 
koko aiempi hyvinvoinnin palvelualueen talousarviosisältö, mutta myös 
muillakin palvelualueilla on merkittäviä muutoksia niin toimintamenoihin 
kuin myös toimintatuottoihin. Koska hyvinvointialueen käynnistymisen 
vaikutukset näkyvät myös verotuloissa ja valtionosuuksissa, Lempäälän 
talouden vertailu edellisvuoteen on mahdollista tehdä käytännössä vasta 
tuloslaskelman vuosikateriviltä. 

 
 Uutena elementtinä vuonna 2023 käynnistyy myös lempääläinen 

osallistavan budjetoinnin toimintatapa eli IDEA-raha. Lempäälä lanseeraa 
tämän kuntalaisten osallisuutta edistävän toiminnan nimellä IDEA-raha ja 
varaa vuodelle 2023 IDEA-rahan käytölle 75 000 € määrärahan uuden 
yhteisölautakunnan palvelusuunnitelmaan. IDEA-rahan osallistava 
valmistelu käynnistyy pilotoinnilla vuodenvaiheessa 2022-2023 ja se jatkuu 
varsinaisella IDEA-rahan toimeenpanolla alkukeväästä 2023. 

 
 Lautakuntien talousarvioesitykset esiteltiin kunnanhallitukselle 10. - 

11.10.2022 pidetyssä seminaarissa. Menoesitysten taso ylitti selvästi 
valtuuston hyväksymän suunnitteluohjeen, minkä johdosta etenkin 
kulupohjan heijastusvaikutukset vuosille 2024-2025 painavat Lempäälän 
talousarviovuodet tuolloin alijäämäiseksi. Osittain kuluylitykset liittyvät 
kuluvana syksynä hyväksyttyihin lisämäärärahoihin. Näistä voidaan 
merkittävimpinä todeta mm. varhaiskasvatuksen palvelusetelimenot, 
seudullisen joukkoliikenteen lisäkustannukset sekä energia- ja 
elintarvikekustannusten nopeat kulukasvut. Talousarvion 
valmistelutilannetta on ollut välttämätöntä parantaa lähemmäs 
suunnitteluohjeen tavoitteita mm. menokarsinnalla. Myös kunnanhallitus 
antoi seminaarissaan jatkovalmisteluohjeita talousarvioesityksen 
valmistelulle. 

 
 Talousarvioesityksen 2023 vuosikate on noin 13,0 milj. € ja tilikauden tulos 

noin 2,6 milj. €. Tilikauden ylijäämän arvioidaan olevan poistoeron 
muutosten jälkeen vajaat 3,2 milj. €. Suunnitteluohjeella asetettu tavoite 



tilivuoden 2023 ylijäämäisyydestä ja investointien riittävästä oma-
rahoituksesta toteutuu, mutta suunnitelmavuosien 2024–2025 
investointitaso on samalla heikkenevään vuosikatteeseen verrattuna liian 
suuri. Tämän johdosta vuodet 2024 ja 2025 painuvat alijäämäisiksi. 

 
Kunnanvaltuusto käsittelee talousarviota ja taloussuunnitelmaa 
kokouksessaan 23.11.2022. Valtuutetuille järjestetään 
info/keskustelutilaisuus taloussuunnitelmaesityksestä 17.11.2022. 
 
Lisätietoja: talousjohtaja Kari Auvinen, 050 68148 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää 
1. esittää kunnanvaltuustolle että se hyväksyy talousarvion vuodelle 2023 
ja taloussuunnitelman vuosille 2023-2025 liitteen mukaisena 
2. oikeuttaa talousprosessin muuntamaan 2023 talousarvioesityksen 
käyttötalousosan tulo- ja menoarviot 1.1.2023 mukaisen toimielin- ja 
tehtäväalueorganisaation mukaiseksi ennen taloussuunnitelma-asiakirjan 
toimittamista kunnanvaltuustolle 
3. oikeuttaa talousjohtajan tekemään taloussuunnitelma-asiakirjaan 
vähäisiä teknisiä muutoksia 
 

Käsittely Keskustelun kuluessa kunnanjohtaja teki lisäyksen päätösehdotukseen 
seuraavasti: ”Lisäksi kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että 
lautakunnat vähentävät merkittävästi toiminnallisten tavoitteiden 
lukumäärää ja tuovat ne valtuuston päätettäväksi uudelleen ensimmäisen 
muutostalousarvion yhteydessä 2023.”  

 
 Keskustelun kuluessa todettiin seuraavat muutokset talousarviokirjaan: 

1. s. 9 talousarvion yhteydessä perustettavat vakanssit: tontti-insinöörin 
virkanimike muutettiin tonttipäällikön virkanimikkeeksi. Lisäksi lisättiin 
lause: ”Kunnanhallitus päätti perustaa kokouksessaan 1.11.2022 
seuraavat vakanssit vuodelle 2023: 5 varhaiskasvatuksen opettajaa, 6 
varhaiskasvatuksen lastenhoitajaa, 5 varhaiskasvatuksen avustajaa ja 
ruokapalvelutyöntekijä.” 

2. s. 23 Hallintoprosessi, palvelusuunnitelma: ensimmäinen kappale 
poistettiin kokonaisuudessaan. 

3. s. 48 Yhteisöpalveluiden talousarviotavoitteet: poistettiin 
talousarviotavoitteista kohdat: Nuorisovaltuustotoiminnan kehittäminen, 
Vanhus- ja vammaisneuvostotoiminnan kehittäminen 

4. s. 72 lisätään ennen talousarviotavoitteiden taulukkoa seuraava lause: 
”Selvitetään Lempäälän Lämpö Oy:n ja Lempäälän Energia Oy:n 
fuusioitumista synergiaetujen saavuttamiseksi.” 
 
Kunnanhallitus hyväksyi edellä esitetyt muutokset yksimielisesti ja ne 
on huomioitu pöytäkirjan liitteenä olevassa talousarvioasiakirjassa. 

 
Päätös Kunnanhallitus päätti 
 1. esittää kunnanvaltuustolle että se hyväksyy talousarvion vuodelle 2023 

ja taloussuunnitelman vuosille 2023-2025 liitteen mukaisena 
 2. oikeuttaa talousprosessin muuntamaan 2023 talousarvioesityksen 

käyttötalousosan tulo- ja menoarviot 1.1.2023 mukaisen toimielin- ja 
tehtäväalueorganisaation mukaiseksi ennen taloussuunnitelma-asiakirjan 
toimittamista kunnanvaltuustolle 

 3. oikeuttaa talousjohtajan tekemään taloussuunnitelma-asiakirjaan 
vähäisiä teknisiä muutoksia 

  



 Lisäksi kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että lautakunnat 
vähentävät merkittävästi toiminnallisten tavoitteiden lukumäärää ja tuovat 
ne valtuuston päätettäväksi uudelleen ensimmäisen muutostalousarvion 
yhteydessä 2023. Kunnanhallitus päätti 
1. esittää kunnanvaltuustolle että se hyväksyy talousarvion vuodelle 2023 
ja taloussuunnitelman vuosille 2023-2025 liitteen mukaisena 
2. oikeuttaa talousprosessin muuntamaan 2023 talousarvioesityksen 
käyttötalousosan tulo- ja menoarviot 1.1.2023 mukaisen toimielin- ja 
tehtäväalueorganisaation mukaiseksi ennen taloussuunnitelma-asiakirjan 
toimittamista kunnanvaltuustolle 
3. oikeuttaa talousjohtajan tekemään taloussuunnitelma-asiakirjaan 
vähäisiä teknisiä muutoksia 
 
Lisäksi kunnanhallitus esittää kunnanvaltuustolle, että lautakunnat 
vähentävät merkittävästi toiminnallisten tavoitteiden lukumäärää ja tuovat 
ne valtuuston päätettäväksi uudelleen ensimmäisen muutostalousarvion 
yhteydessä 2023. 

  
 
 Merkittiin pöytäkirjaan, että Vesa Papinsaari poistui kokouksest tämän 

pykälän käsittelyn aikana klo 18.16. 
 
 Merkittiin pöytäkirjaan, että Heikki Hakala saapui kokoukseen tämän 

pykälän käsittelyn aikana klo 18.16. 
 
Kunnanvaltuusto 23.11.2022 § 70    
911/02.00/2022    
 

Talousarvio-asiakirja on toimitettu valtuutetuille myös paperisena versiona 
luettavuuden helpottamiseksi. 

  
Lisätietoja: talousjohtaja Kari Auvinen, 050 68148 
 

 
Käsittely Puheenjohtaja totesi talousarvion käsittelystä, että ensin pidetään 

ryhmäpuheenvuorot ryhmien suuruusjärjestyksessä, sen jälkeen 
yleiskeskustelu ja sen jälkeen yksityiskohtainen keskustelu, jossa 
talousarviokirja käsitellään 7 osassa. Mahdolliset muutosesitykset tehdään 
yksityiskohtaisessa keskustelussa. 

 
 Sivut 1 – 18 yleisperustelut, tekstiosuudet ja laskelmat 
 
 Puheenjohtaja totesi, että ryhmien välisissä neuvotteluissa on 

yksimielisesti sovittu seuraavasta tekstilisäyksestä: 
 
 Sivu 2 
 
 Käytetään jatkossa nimeä ”Osallistuva budjetointi” Idearahan yhteydessä. 
 
  
 Sivut 19 – 28 kunnanhallitus 
 
 Puheenjohtaja totesi, että ryhmien välisissä neuvotteluissa on 

yksimielisesti sovittu seuraavista tekstilisäyksistä: 
 
 Sivu 20 
 



 Ensimmäisen lauseen jälkeen: "Uuden elinvoimapäällikön tehtävissä ja 
osaamisvaatimuksissa huomioidaan kunnan elinvoiman ja 
elinvoimajaoston kehittäminen laaja-alaisesti." 

  
 Sivu 22 
  
 "Panostamme Erik Ednerin torin toimintaan tarjoamalla yrityksille ja 

yhteisöille helpon ja toimivan torivarauskonseptin, joka mahdollistaa 
torimyynnin ja tapahtumien järjestämisen". (tekstin täydennys) 

 
 ”Sääksjärven torin toimintaa kehitetään yhdessä neljännen sektorin ja 

alueen toimijoiden kanssa tarjoamalla muun muassa markkinointiapua.” 
 
  
 Sivut 29 – 44 kasvatus- ja opetuslautakunta 
 
 Puheenjohtaja totesi, että ryhmien välisissä neuvotteluissa on 

yksimielisesti sovittu seuraavista tekstilisäyksistä: 
 
 Sivu 36 
  
 taulukkoon Hyte-kohtaan: "Kouluväkivallan torjuntaa tehostetaan 

yhteistyössä oppilashuollon kanssa." 
 
 mittariksi: ”Koululaisten hyvinvointikyselyiden tuloksissa kiusatuksi 

tulemisen kokemukset vähenevät selvästi”. 
 
 Sivu 41 
 
 "Selvitetään palvelusetelin käyttöönottomahdollisuus yksityiseen 

perhepäivähoitoon vuoden 2023 aikana." 
 
 Sivu 44 
 
 Ruokahävikin hyödyntäminen: lisätään sanat ”ja seurakunta”. 
 
 
 Keskustelun kuluessa valtuutettu Pasi Huhtala teki seuraavan 

muutosesityksen: Ehdotan seuraavaa tekstimuutosta ja määrärahalisäys 
(erillinen päätös)  

 
 sivu 41 "Tehdään suunnitelma kotihoidontuen kuntalisän käyttöönotosta 

siten, että kuntalisää voitaisiin pilotoida 1.8.2023 alkaen. Pilottia varten 
valmistellaan muun muassa Lempäälälisää koskevat erityiset ehdot, 
kuntalisän määrä, pilotin laajuus, vaikutukset talouteen ja toteutustapa. 
Pilotin yksityiskohdista päättää kasvatus- ja opetuslautakunta. Pilottia 
varten haetaan tarvittaessa erillinen määräraha, jonka myöntämisestä 
päättää kunnanvaltuusto." 

 
 Pasi Huhtalan muutosesitystä kannattivat Antti Kiiveri, Mikko Kärki, Tuukka 

Liuha ja Piia Nurmela. 
 
  
 Keskustelun kuluessa valtuutettu Johanna Kalliomäki teki seuraavan 

muutosesityksen: 
 
 Esitän kasvatus- ja opetuslautakunnan menoihin lisäystä 150 000 €, jolla 

mahdollistetaan opetusmateriaalien ja -tarvikkeiden hankintaa sekä 
opetussuunnitelman mukaista opetusta. 



 
 Johanna Kalliomäen muutosesitystä kannattivat Riina Aspila ja Tuukka 

Liuha. 
 
  
 Keskustelun kuluessa valtuutettu Tiina Wesslin teki seuraavan 

muutosesityksen: 
 
 Kouluruokailussa aletaan tarjota syyslukukaudesta 2023 lähtien päivittäin 

vapaavalintainen kasvisruoka. 
 
 Tiina Wesslinin muutosesitystä kannattivat Ville Hämäläinen, Totti 

Hämäläinen, Anita Huhtala ja Maarit Lakkala. 
 
 
 Keskustelun kuluessa valtuutettu Heikki Havulainen teki seuraava 

muutosesityksen: 
 
 Kouluruokailun rahoitusta lisätään 5 % nykyisestä, jonka 

ruokapalveluhenkilökunta voi käyttää valtakunnallisten suositusten 
mukaisesti (paljonko lapsen ateria maksaa per päivä ts. ateriahinnasta). 

 
 Heikki Havukaisen muutosesitystä kannattivat Tuukka Liuha ja Henri 

Haapajoki. 
 
 
 Keskustelun kuluessa valtuutettu Hanna Kairimo teki seuraavan 

muutosesityksen: 
 
 Esitän vastaesityksen valtuutettu Kalliomäen muutosesitykseen ja esitän 

kasvatus- ja opetuslautakunnan menoihin 150 000 euroa ilman erillistä 
kohdennusta. 

 
 Hanna Kairimon muutosesitystä kannatti Kari Virtanen. 
 
 
 Keskustelun jälkeen puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa 

kunnanhallituksen pohjaehdotukseen on tehty kannatettuja 
muutosesityksiä, joten asioissa on äänestettävä. Puheenjohtaja ehdotti, 
että ensin äänestetään nimenhuutoäänestyksenä Pasi Huhtalan 
muutosesityksestä siten, että ne, jotka kannattavat kunnanhallituksen 
pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne, jotka kannattavat Pasi Huhtalan 
muutosesitystä äänestävät EI. Valtuusto hyväksyi yksimielisesti. 

 
 Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 12 JAA-ääntä (Alakoski 

Heidi, Haapajoki Henri, Haapasalmi Anita, Havukainen Heikki, Hämäläinen 
Ville, Kairimo Hanna, Kosola Satu, Ojala Carita, Petäkoski-Hult Tuula, 
Päivänen Maria, Virtanen Kari, Lakkala Maarit), 28 EI-ääntä (Aspila Riina, 
Hakala Heikki, Huhtala Anita, Huhtala Pasi, Hytönen Erkki, Hämäläinen 
Totti, Hämäläinen-Ylikahri Maikki, Kalliomäki Johanna, Kiiveri Antti, Kärki 
Mikko, Nurmela Piia, Paananen Ismo, Palokangas Juho, Papinsaari Vesa, 
Perälä Antti, Rajamäki Minna, Ruottunen Esko, Saikkonen Jani, Talvilaine 
Timo, Tappura Mikko, Tolonen Kari, Träskbäck Jocka, Viitanen Mikko, 
Österberg Pauliina, Liuha Tuukka, Wallenius Ari, Backlund-Palander Birgit, 
Huhdanpää Markku) ja 1 tyhjä (Wesslin Tiina). 

 
 Puheenjohtaja totesi, että Pasi Huhtalan muutosesitys on tullut 

hyväksytyksi. 
 



  
 Seuraavaksi puheenjohtaja tiedusteli valtuustolta hyväksyykö valtuusto, 

että Tiina Wesslinin ja Heikki Havukaisen muutosesitykset katsotaan 
toisistaa erillisiksi ja äänestetään erillisinä.  Valtuusto hyväksyi 
yksimielisesti. 

 
 Puheenjohtaja ehdotti seuraavaksi nimenhuutoäänestystä siten, että ne, 

jotka kannattavat kunnanhallituksen pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja 
ne, jotka kannattavat Tiina Wesslinin muutosesitystä äänestävät EI. 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti. 

 
 Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 22 JAA-ääntä (Alakoski 

Heidi, Haapajoki Henri, Haapasalmi Anita, Hakala Heikki, Havukainen 
Heikki, Huhtala Pasi, Hämäläinen-Ylikahri Maikki, Kärki Mikko, Ojala 
Carita, Palokangas Juho, Papinaari Vesa, Rajamäki Minna, Ruottunen 
Esko, Saikkonen Jani, Talvilaine Timo, Tolonen Kari, Viitanen Mikko, 
Virtanen Kari, Österberg Pauliina, Liuha Tuukka, Wallenius Ari, 
Huhdanpää Markku), 17 EI-ääntä (Aspila Riina, Huhtala Anita, Hytönen 
Erkki, Hämäläinen Totti, Hämäläinen Ville, Kairimo Hanna, Kalliomäki 
Johanna, Kosola Satu, Nurmela Piia, Paananen Ismo, Perälä Antti, 
Petäkoski-Hult Tuula, Päivänen Maria, Träskbäck Jocka, Wesslin Tiina, 
Lakkala Maarit, Backlund-Palander Birgit) ja 2 tyhjää (Kiiveri Antti, Tappura 
Mikko). 

 
 Puheenjohtaja totesi, että muutosesitys ei tullut hyväksytyksi. 
 
 Puheenjohtaja ehdotti seuraavaksi nimenhuutoäänestystä siten, että ne, 

jotka kannattavat kunnanhallituksen pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja 
ne, jotka kannattavat Heikki Havukaisen muutosesitystä äänestävät EI. 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti. 

 
 Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 30 JAA-ääntä (Alakoski 

Heidi, Aspila Riina, Hakala Heikki, Huhtala Anita, Huhtala Pasi, Hytönen 
Erkki, Hämäläinen Totti, Hämäläinen Ville, Hämäläinen-Ylikahri Maikki, 
Kalliomäki Johanna, Kiiveri Antti, Kärki Mikko, Nurmela Piia, Paananen 
Ismo, Palokangas Juho, Papinsaari Vesa, Perälä Antti, Rajamäki Minna, 
Ruottunen Esko, Saikkonen Jani, Talvilaine Timo, Tappura Mikko, Tolonen 
Kari, Träskbäck Jocka, Wesslin Tiina, Viitanen Mikko, Österberg Pauliina, 
Wallenius Ari, Backlund-Palander Birgit, Huhdanpää Markku) ja 11 EI-
ääntä (Haapajoki Henri, Haapasalmi Anita, Havukainen Heikki, Kairimo 
Hanna, Kosola Satu, Ojala Carita, Petäkoski-Hult Tuula, Päivänen Maria, 
Virtanen Kari, Lakkala Maarit, Liuha Tuukka). 

 
 Puheenjohtaja totesi, että muutosesitys ei tullut hyväksytyksi. 
 
  
 Puheenjohtaja ehdotti, että Johanna Kalliomäen ja Hanna Kairimon 

muutosesitykset katsotaan vastakkaisiksi, ja että seuraavaksi äänestetään 
siten, että ensiksi vastakkain ovat Johanna Kalliomäen ja Hanna Kairimon 
muutosesitykset ja sen jälkeen kunnanhallituksen pohjaehdotus asetetaan 
voittanutta muutosehdotusta vastaan. Valtuusto hyväksyi yksimielisesti. 

 
 Puheenjohtaja ehdotti nimenhuutoäänestystä siten, että ne, jotka 

kannattavat Johanna Kalliomäen muutosesitystä äänestävät JAA, ja ne, 
jotka kannattavat Hanna Kairimon muutosesitystä äänestävät EI. Valtuusto 
hyväksyi yksimielisesti. 

 
 Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 26 JAA-ääntä (Aspila 

Riina, Hakala Heikki, Huhtala Pasi, Hytönen Erkki, Hämäläinen Totti, 



Kalliomäki Johanna, Kiiveri Antti, Kosola Satu, Kärki Mikko, Nurmela Piia, 
Paananen Ismo, Palokangas Juho, Papinsaari Vesa, Perälä Antti, 
Rajamäki Minna, Ruottunen Esko, Saikkonen Jani, Talvilaine Timo, 
Tolonen Kari, Träskbäck Jocka, Viitanen Mikko, Österberg Pauliina, 
Lakkala Maarit, Liuha Tuukka, Wallenius Ari, Huhdanpää Markku), 14 EI-
ääntä (Haapajoki Henri, Haapasalmi Anita, Havukainen Heikki, Huhtala 
Anita, Hämäläinen Ville, Hämäläinen-Ylikahri Maikki, Kairimo Hanna, Ojala 
Carita, Petäkoski-Hult Tuula, Päivänen Maria, Tappura Mikko, Wesslin 
Tiina, Virtanen Kari, Backlnd-Palander Birgit) ja 1 tyhjä (Alakoski Heidi). 

 
 Puheenjohtaja totesi, että Johanna Kalliomäen muutosesitys on voittanut 

äänestyksen ja seuraavaksi äänestetään siten, että ne, jotka kannattava 
kunnanhallituksen pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne, jotka 
kannattavat Johanna Kalliomäen muutosesitystä äänestävät EI. Valtuusto 
hyväksyi yksimielisesti. 

 
 Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 10 JAA-ääntä (Alakoski 

Heidi, Haapasalmi Anita, Huhtala Anita, Hämäläinen Ville, Kairimo Hanna, 
Ojala Carita, Petäkoski-Hult Tuula, Päivänen Maria, Wesslin Tiina, 
Virtanen Kari) ja 31 EI-ääntä (Aspila Riina, Haapajoki Henri, Hakala Heikki, 
Havukainen Heikki, Huhtala Pasi, Hytönen Erkki, Hämäläinen Totti, 
Hämäläinen-Ylikahri Maikki, Kalliomäki Johanna, Kiiveri Antti, Kosola Satu, 
Kärki Mikko, Nurmela Piia, Paananen Ismo, Palokangas Juho, Papinsaari 
Vesa, Perälä Antti, Rajamäki Minna, Ruottunen Esko, Saikkonen Jani, 
Talvilaine Timo, Tappura Mikko, Tolonen Kari, Träskbäck Jocka, Viitanen 
Mikko, Österberg Pauliina, Lakkala Maarit, Liuha Tuukka, Wallenius Ari, 
Backlund-Palander Birgit, Huhdanpää Markku. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että Johanna Kalliomäen muutosesitys on tullut 

hyväksytyksi.  
 
 
 Sivut 45 – 52 yhteisölautakunta 
 
 Puheenjohtaja totesi, että ryhmien välisissä neuvotteluissa on 

yksimielisesti sovittu 140 000 € lisäys nuorisopalveluihin. 
 
 Keskustelun kuluessa valtuutettu Satu Kosola teki seuraavan 

muutosesityksen: 
 
 Esitämme 5000 euron lisäystä yhteisöpalveluihin köyhyystyöryhmän 

perustamiseen ja köyhyysohjelman laatimiseen. 
 
 Keskustelun kuluessa Satu Kosolan muutosesitystä kannattivat Tuukka 

Liuha, Tuula Petäkoski-Hult ja Maarit Lakkala. 
 
 Keskustelun jälkeen puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa 

kunnanhallituksen pohjaehdotukseen on tehty kannatettu muutosesitys, 
joten asiassa on äänestettävä. Puheenjohtaja ehdotti, että äänestetään 
nimenhuutoäänestyksenä siten, että ne, jotka kannattavat 
kunnanhallituksen pohjaehdotusta äänestävät JAA, ja ne, jotka 
kannattavat Satu Kosolan muutosesitystä äänestävät EI. Valtuusto 
hyväksyi yksimielisesti. 

 
 Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 20 JAA-ääntä (Aspila 

Riina, Hakala Heikki, Huhtala Pasi, Hytönen Erkki, Hämäläinen Totti, 
Kalliomäki Johanna, Nurmela Piia, Paananen Ismo, Palokangas Juho, 
Papinsaari Vesa, Perälä Antti, Rajamäki Minna, Ruottunen Esko, 
Saikkonen Jani, Talvilaine Timo, Tolonen Kari, Träskbäck Jocka, Viitanen 



Mikko, Wallenius Ari, Huhdanpää Markku), 18 EI-ääntä (Haapajoki Henri, 
Haapasalmi Anita, Havukainen Heikki, Huhtala Anita, Hämäläinen-Ylikahri 
Maikki, Kairimo Hanna, Kosola Satu, Kärki Mikko, Ojala Carita, Petäkoski-
Hult Tuula, Päivänen Maria, Tappura Mikko, Wesslin Tiina, Virtanen Kari, 
Österberg Pauliina, Lakkala Maarit, Liuha Tuukka, Backlund-Palander 
Birgit) ja 1 tyhjä (Kiiveri Antti). 

 
 Puheenjohtaja totesi, että muutosesitys ei tullut hyväksytyksi. 
 
 Teknisenä korjauksena todettiin sivulle 46, että lakia sosiaali- ja 

terveydenhuoltopalveluiden toteuttamisesta muutetaan muotoon lakia 
sosiaali- ja terveydenhuollon järjestämisestä. 

 
 
 Sivut 53 – 65 yhdyskuntalautakunta 
 
 Ei muutosesityksiä. 
 
 
 Sivut 66 – 70 investoinnit perusteluineen 
 
 Ei muutosesityksiä. 
 
 
 Sivut 71 – 82 konserniyhtiöt 
 
 Ei muutosesityksiä.  
 
 Teknisenä korjauksena todettiin sivulle 67, että sana Halkolannotko 

muutetaan muotoon Halkolan liikuntapuisto. 
    

 
Päätösehdotus Kunnanvaltuusto hyväksyy talousarvion vuodelle 2023 ja 

taloussuunnitelman vuosille 2023-2025 liitteen mukaisena. 
 
Lisäksi kunnanvaltuusto edellyttää, että lautakunnat vähentävät 
merkittävästi toiminnallisten tavoitteiden lukumäärää ja tuovat ne 
valtuuston päätettäväksi uudelleen ensimmäisen muutostalousarvion 
yhteydessä 2023. 
 

Päätös Kunnanvaltuusto hyväksyi talousarvion vuodelle 2023 sekä 
taloussuunnitelman vuosille 2023-2025 edellä todettujen muutosten 
mukaisesti. Lisäksi kunnanvaltuusto edellyttää, että lautakunnat 
vähentävät merkittävästi toiminnallisten tavoitteiden lukumäärää ja tuovat 
ne valtuuston päätettäväksi uudelleen ensimmäisen muutostalousarvion 
yhteydessä 2023. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että ennen pykälän käsittelyn aloittamista 
kokouksessa pidettiin neuvottelutauko klo 18.23 - 18.46. Kokoustauon 
jälkeen puheenjohtaja totesi läsnäolijat, 36 valtuutettua ja 5 
varavaltuutettua eli valtuuston vahvuus 41 sekä kokouksen lailliseksi ja 
päätösvaltaiseksi. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että sivujen 29-44 käsittelyn kuluessa pidettiin tauko 
klo  21.28 - 21.37. Tauon jälkeen puheenjohtaja totesi läsnäolijat, 36 
valtuutettua ja 5 varavaltuutettua eli valtuuston vahvuus 41 sekä 
kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Antti Kiiveri oli poissa kokouksesta 



perussuomalaisten valtuustoryhmän ryhmäpuheenvuoron kuluessa klo 
19.24-19.26. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Mikko Tappura oli poissa 
kokouksesta keskustan valtuustoryhmän ryhmäpuheenvuoron kuluessa klo 
19.33-19.36. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Heidi Alakoski oli poissa 
kokouksesta vihreän valtuustoryhmän ryhmäpuheenvuoron kuluessa klo 
19.47-19.49. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Carita Ojala oli poissa kokouksesta 
sivujen 19-28 käsittelyn kuluessa klo 20.28-20.32. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Juho Palokangas oli poissa 
kokouksesta sivujen 29-44 käsittelyn kuluessa klo 20.33-20.34. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Satu Kosola oli poissa kokouksesta 
sivujen 29-44 käsittelyn kuluessa klo 20.42-20.43. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Vesa Papinsaari oli poissa 
kokouksesta sivujen 29-44 käsittelyn kuluessa klo 20.43-20.47. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Carita Ojala oli poissa kokouksesta 
sivujen 45-52 käsittelyn kuluessa klo 22.23-22.25. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Ville Hämäläinen poistui 
kokouksesta sivujen 45-52 käsittelyn kuluessa klo 22.43. Puheenjohtaja 
totesi, että varalle ei tule ketään ja valtuuston vahvuus on 35 valtuutettua ja 
5 varavaltuutettua eli 40 valtuutettua tai varavaltuutettua. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Pauliina Österberg oli poissa 
kokouksesta sivujen 45-52 käsittelyn kuluessa klo 22.46-22.49. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että valtuutettu Heidi Alakoski poistui kokouksesta 
sivujen 45-52 käsittelyn kuluessa klo 22.50. Puheenjohtaja totesi, että 
varalle ei tule ketään ja valtuuston vahvuus on 34 valtuutettua ja 5 
varavaltuutettua eli 39 valtuutettua tai varavaltuutettua. 

 
Tiedoksi talousprosessi


